
PRTOKÓŁ NR I/2023 

z obrad I Sesji Rady Miejskiej w Bieruniu, która odbyła się w dniu 30 stycznia 2023 r. 

w Sali Sesyjnej Urzędu Miejskiego w Bieruniu 

 

Obecni: 
1. Na stan 15 radnych:  obecnych 15 

 nieobecnych 0 
 usprawiedliwionych 0 

 
2. Burmistrz Miasta Krystian Grzesica, Zastępca Burmistrza Sebastian Macioł, Sekretarz Miasta 

Jolanta Sałęga, Skarbnik Miasta Dorota Przybyła, Dyrektorzy Jednostek Organizacyjnych,  
Radca Prawny oraz Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miejskiego. 

 
 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

3. Strategia rozwoju, rewitalizacji i remontów infrastruktury kultury. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji zadań w okresie międzysesyjnym. 

5. Wolne głosy. 

6. Informacja o realizacji uchwał z poprzednich sesji. 

7. Stanowiska, wnioski i opinie komisji. 

8. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej — według załącznika.  

9. Blok informacyjny. 

10. Przyjęcie protokołu z XIII Sesji Rady Miejskiej z dnia 15.12.2022 r. 

11. Zakończenie obrad I sesji Rady Miejskiej w Bieruniu. 

 

Ad 1 
Przewodniczący Rady Miejskiej Marcin Nyga działając na podstawie ustawy o samorządzie gminnym 
z dnia 8 marca 1990 r., art. 20 ust. 1 otworzył obrady XII Sesji Rady Miejskiej w Bieruniu, które odbyły 
się w Sali Sesyjnej Urzędu Miejskiego w Bieruniu. 
Na podstawie § 8 ust. 1 Regulaminu Obrad Rady Miejskiej stwierdził, że liczba obecnych Radnych 
pozwala na prawomocne obradowanie i podejmowanie uchwał. Przywitał wszystkich uczestniczących 
w obradach Sesji Rady zarówno Radnych, zaproszonych Gości jak i wszystkich obecnych na Sali oraz 
śledzących posiedzenie za pośrednictwem Internetu. 
 
Ad 2 
Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy wszyscy otrzymali zawiadomienie z zaproponowanym 
porządkiem obrad i projektami uchwał oraz czy ktoś wnosi o jego poszerzenie lub ograniczenie.  
Nie zgłoszono uwag do porządku obrad. 
 
 



Ad 3  
W tym punkcie posiedzenia Przewodniczący Rady Miejskiej wspomniał m. in. o: problematyce kultury, 
ubiegłorocznej objazdowej Komisji Gospodarki, podczas której zapoznano się z problemami 
remontowymi domów Bieruńskiego Ośrodka Kultury, kongresie kultury, a także o ponownym 
omówieniu tematów podczas styczniowych Komisji Społecznej i Komisji Gospodarki. Wskazał również, 
aby na tej sesji zamknąć omawiany temat. Następnie głos zabrała Dyrektor Bieruńskiego Ośrodka 
Kultury Joanna Lorenc, która zaprezentowała i omówiła przedmiotowy temat. 
 
Do obrad dołączyła Radna Barbara Panek-Bryła. Od tej pory w obradach uczestniczą wszyscy Radni. 

Podczas dyskusji głos zabrali: Radna Krystyna Wróbel, Przewodniczący Rady Miejskiej, Radny Piotr 

Świerkosz. Poruszone zostały m. in. kwestie: wskazania obiektu wymagającego wykonania 

najpilniejszych prac; wykorzystania środków finansowych w tegorocznym budżecie; oceny problemów 

i ustanowienia harmonogramu celów; uznania dla realizacji działań i wydarzeń organizowanych przez 

Bieruński Ośrodek Kultury; odpowiedniej infrastruktury; dużej ilości obiektów sportowych i kultury  

w Mieście w odniesieniu do zużywania tych obiektów jak i generacji kosztów utrzymaniowych; 

rozważenia przeniesienia zajęć oraz dyrekcji kultury z „Jutrzenki” do „Gamy” po jej modernizacji; 

wskazania szczegółowych informacji w zakresie wykorzystania Sali „Jutrzenki” (wielkości grup, 

częstości zajęć); deklaracji ze styczniowej Komisji Gospodarki w zakresie nakładki asfaltowej przed 

Domem Kultury „Gama” i ewentualnych kosztów. 

W trakcie dyskusji Dyrektor Bieruńskiego Ośrodka Kultury, Burmistrz Miasta Krystian Grzesica, 

Zastępca Burmistrza Sebastian Macioł odnieśli się do omawianego tematu oraz poruszanych kwestii.  

 

Po przedstawieniu przez Przewodniczącego Rady Miejskiej propozycji stanowiska zostały wniesione 

uwagi m. in. w zakresie: przyłącza wodociągowego domu kultury „Remiza”; nie wskazywania 

konkretnego domu kultury; podejmowania najważniejszych działań; dokumentacji przetargowej 

„Gamy”; zakończenia stanowiska jako pozytywnego zaopiniowania planów inwestycyjnych; innego 

spojrzenia na ten temat; zależności ujętych zadań w projekcie; ogólnego traktowania domów kultury; 

zależności dokumentacji projektowej „Gamy” na pozyskanie środków zewnętrznych; optymalizacji 

wykorzystania „Gamy” i „Jutrzenki”. 

Swoje uwagi, spostrzeżenia i odpowiedzi wnieśli: Radna Natalia Grosman, Przewodniczący Rady 

Miejskiej, Radny Piotr Świerkosz, Burmistrz Miasta, Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej oraz 

Radna Krystyna Wróbel. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej po wysłuchaniu wszystkich głosów przedstawił stanowisko, które 

poddał pod głosowanie: 

Stanowisko 1 

Rada Miejska w Bieruniu pozytywnie ocenia przedstawione na Komisjach i Sesji plany rozwoju 

rewitalizacji i remontów infrastruktury kultury. Mając na uwadze fakt, że wszystkie trzy obiekty 

Bieruńskiego Ośrodka Kultury wymagają działań inwestycyjnych jako priorytet wskazuje dom 

kultury „Gama” w zakresie sporządzenia dokumentacji i realizacji inwestycji. 

  



  

Nazwisko i imię radnego 

 

Głos 

1. Andrejczuk Edward ZA 

2. Bobla Walenty ZA 

3. Czapiewski Dariusz ZA 

4. Demska-Furgał Agnieszka ZA 

5. Gerycki Damian ZA 

6. Grosman Natalia ZA 

7. Jurecki Stanisław ZA 

8. Magiera Walenty ZA 

9. Mokry Jarosław ZA 

10. Nyga Marcin ZA 

11. Panek-Bryła Barbara ZA 

12. Pyda Tomasz ZA 

13. Sitko Maria ZA 

14. Świerkosz Piotr ZA 

15. Wróbel Krystyna ZA 

 
za – 15 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 0 głosów  

Stanowisko zostało przyjęte jednogłośnie, przy 15 głosach za. 
 

Ad 4 
Burmistrz Miasta przedstawił informację zgodnie z art. 37 pkt 8 ustawy o planowaniu  
i zagospodarowaniu przestrzennym tj. informację o zgłoszonych żądaniach o którym mowa w art. 36 
ust. 1-3 i ust. 5, i wydanych decyzjach, o których mowa w art. 37 ust. 6 i 7. Następnie poinformował  
o: przygotowywanym wyłożeniu do publicznego wglądu projektu planu zagospodarowania 
przestrzennego obszaru Kopań (wyłożenie planu odbędzie się w terminie od 21 lutego do 15 marca); 
znacznych zmianach kadrowych w Wydziale Nadzoru i Spraw Społecznych; dzisiejszym walnym 
zgromadzeniu wspólników RPWiK i podjętej uchwale ws. wyrażenia zgody na zawiązanie przez Spółkę 
Spółki z o.o.; posiedzeniu Rady Muzeum, na którym przedstawiono 2 koncepcje projektowe 
dokumentacji siedziby Muzeum i sprawozdanie z działalności Instytucji w 2022 roku; Burmistrz 
przekazał również informację w zakresie: podpisania umowy na wykonanie dokumentacji projektowej 
modernizacji wewnętrznej ul. Granitowej; modernizacji budynków użyteczności publicznej w systemie 
zaprojektuj-wybuduj; trwającego naboru do programu STOP SMOG. Wspomniał o wydarzeniach tj. jak: 
9 bieruński „Bieg Utopca” połączony z akcją WOŚP; odwiedziny przedstawicieli z miasta partnerskiego 
Moravský Beroun; bieg pamięci ze światłem pokoju, II szachowym memoriale im. Andrzeja Wilka. 
 
Ad 5 
Radny Damian Gerycki – zapytał o stan techniczny pojazdów Straży Miejskiej.  
Odpowiedzi udzielił Komendant Straży Miejskiej Krzysztof Waligóra. 
 
Radna Maria Sitko – zapytała czy w tym roku zostanie rozpoczęta budowa kanalizacji w Ścierniach i czy 

są jakieś kroki podjęte bądź oferty zamówień publicznych. Odpowiedzi udzielił Burmistrz Miasta. 

Radny Jarosław Mokry zapytał o ustalenia bądź rozstrzygnięcia w sprawie remontu przejazdu 

kolejowego w związku z modernizacją drogi DW 931 oraz poprosił Burmistrza Miasta o większy nadzór 

w zakresie oświetlenia ulicznego w Bieruniu Nowym w rejonie Kościoła NSPJ (od kilku dni nie świeci 

oświetlenie uliczne, dokonano zgłoszenia 24.01.2022 r.). Burmistrz Miasta oraz Zastępca Burmistrza 

odnieśli się do zgłoszonych spraw. 



Radny Stanisław Jurecki – zapytał, czy coś wiadomo o powstałym pęknięciu na ul. Warszawskiej. 

Burmistrz Miasta udzielił wyjaśnienia. 

Ad 6 
Sekretarz Miasta Jolanta Sałęga poinformowała, że uchwały podjęte na XIII Sesji w dniu 15.12.2022 r., 
zostały przekazane do ich wykonawców oraz do organów nadzoru. Do tej pory nie wpłynęły 
zastrzeżenia z organów pełniących nadzór prawny i finansowy. 
 
Ad 7 
Przewodniczący Komisji: Bezpieczeństwa, Gospodarki, Społecznej, Finansów przedstawili tematy 
wiodące, wnioski i stanowiska podjęte na ostatnich posiedzeniach komisji bez opinii dotyczących 
tematu głównego i projektów uchwał będących w porządku obrad dzisiejszej sesji. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że dnia 9 stycznia Komisja przeprowadziła kontrolę  
w Wydziale Gospodarki Komunalnej. Przedmiotem kontroli było sprawozdanie finansowe z zimowego 
utrzymania dróg w roku 2022. Komisja nie stwierdziła nieprawidłowości w tym temacie i pozytywnie 
opiniuje funkcjonowanie Wydziału Gospodarki Komunalnej. Przewodniczący poinformował również  
o zakończonej kontroli Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej. Komisja Rewizyjna biorąc pod uwagę 
przeanalizowane dokumenty w tym stanowiska Sądów Powszechnych na obecnym etapie nie widzi 
podstaw do uwzględnienia wniosku o zawieszenie w czynnościach służbowych Dyrektora Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Bieruniu. 
Przewodniczący Komisji Skarg, wniosków i petycji poinformował, że w okresie międzysesyjnym 
wpłynęła jedna petycja, która jest obecnie procedowana. 
 
Ad 8 
Rada Miejska przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały: 
 

a) w sprawie planu potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie użytecznych w 2023 roku 

 

Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Miasta. 

Przewodnicząca Komisji Społecznej poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod 

głosowanie: 

  

Nazwisko i imię radnego 

 

Głos 

1. Andrejczuk Edward ZA 

2. Bobla Walenty ZA  

3. Czapiewski Dariusz ZA 

4. Demska-Furgał Agnieszka ZA 

5. Gerycki Damian ZA 

6. Grosman Natalia ZA 

7. Jurecki Stanisław ZA 

8. Magiera Walenty ZA 

9. Mokry Jarosław ZA 

10. Nyga Marcin ZA 

11. Panek-Bryła Barbara ZA 

12. Pyda Tomasz ZA 

13. Sitko Maria ZA 

14. Świerkosz Piotr ZA 

15. Wróbel Krystyna ZA 

 



za – 15 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 0 głosów  

Uchwała I/1/2023 została przyjęta jednogłośnie, przy 15 głosach za. 

 

b) określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu ustalanej dla obliczenia zwrotu kosztów 
jednorazowego przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz ich rodziców do placówek 
oświatowych 

 

Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Miasta 

Przewodniczący Komisji Finansów poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod 

głosowanie: 

  

Nazwisko i imię radnego 

 

Głos 

1. Andrejczuk Edward ZA 

2. Bobla Walenty ZA  

3. Czapiewski Dariusz ZA 

4. Demska-Furgał Agnieszka ZA 

5. Gerycki Damian ZA 

6. Grosman Natalia ZA 

7. Jurecki Stanisław ZA 

8. Magiera Walenty ZA 

9. Mokry Jarosław ZA 

10. Nyga Marcin ZA 

11. Panek-Bryła Barbara ZA 

12. Pyda Tomasz ZA 

13. Sitko Maria ZA 

14. Świerkosz Piotr ZA 

15. Wróbel Krystyna ZA 

 
za – 15 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 0 głosów  

Uchwała I/2/2023 została przyjęta jednogłośnie, przy 15 głosach za. 

 

c) w sprawie określenia kryteriów obowiązujących w postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych 
przedszkoli w Bieruniu 
 

Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Miasta. Uchwała nie była opiniowana przez Komisje 

Społeczną. 

 

W trakcie dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej, Radny Piotr Świerkosz, odnieśli się m. in. do 

poddania takiego projektu pod opinię Komisji, martwego zapisu pkt 5 tabeli kryteriów, wskazania 

przesłanek wprowadzenia takiego kryterium; ostatecznego terminu konieczności podjęcia takiej 

uchwały. Wyjaśnień udzieliła Sekretarz Miasta. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 5 minut przerwy. 

Po przerwie wznowione dalszą część omawianego projektu uchwały. 

 

 



 

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował wniosek o zdjęcie procedowanej uchwały z porządku 

obrad i poddał go pod głosowanie: 

  

Nazwisko i imię radnego 

 

Głos 

1. Andrejczuk Edward ZA 

2. Bobla Walenty ZA  

3. Czapiewski Dariusz ZA 

4. Demska-Furgał Agnieszka ZA 

5. Gerycki Damian PRZECIW 

6. Grosman Natalia PRZECIW 

7. Jurecki Stanisław PRZECIW 

8. Magiera Walenty ZA 

9. Mokry Jarosław ZA 

10. Nyga Marcin ZA 

11. Panek-Bryła Barbara ZA 

12. Pyda Tomasz ZA 

13. Sitko Maria ZA 

14. Świerkosz Piotr ZA 

15. Wróbel Krystyna ZA 

 
za – 12 głosów  przeciw – 3 głosy  wstrzym. – 0 głosów  

Wniosek został przyjęty większością głosów, przy 12 głosach za, 3 przeciw. 

 
d) w sprawie zmian budżetu miasta Bierunia na 2023 rok 

 
Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Miasta Dorota Przybyła. 

Przewodniczący Komisji Finansów poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 
 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod 

głosowanie: 

  

Nazwisko i imię radnego 

 

Głos 

1. Andrejczuk Edward ZA 

2. Bobla Walenty ZA  

3. Czapiewski Dariusz ZA 

4. Demska-Furgał Agnieszka ZA 

5. Gerycki Damian ZA 

6. Grosman Natalia ZA 

7. Jurecki Stanisław ZA 

8. Magiera Walenty ZA 

9. Mokry Jarosław ZA 

10. Nyga Marcin ZA 

11. Panek-Bryła Barbara ZA 

12. Pyda Tomasz ZA 

13. Sitko Maria ZA 

14. Świerkosz Piotr ZA 

15. Wróbel Krystyna ZA 

 
za – 15 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 0 głosów  

Uchwała I/3/2023 została przyjęta jednogłośnie, przy 15 głosach za. 



 
e) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Bierunia na lata 2023-2027 

 
Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Miasta. 
Przewodniczący Komisji Finansów poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod 

głosowanie: 

 

  

Nazwisko i imię radnego 

 

Głos 

1. Andrejczuk Edward ZA 

2. Bobla Walenty ZA  

3. Czapiewski Dariusz ZA 

4. Demska-Furgał Agnieszka ZA 

5. Gerycki Damian ZA 

6. Grosman Natalia ZA 

7. Jurecki Stanisław ZA 

8. Magiera Walenty ZA 

9. Mokry Jarosław ZA 

10. Nyga Marcin ZA 

11. Panek-Bryła Barbara ZA 

12. Pyda Tomasz ZA 

13. Sitko Maria ZA 

14. Świerkosz Piotr ZA 

15. Wróbel Krystyna ZA 

 
za – 15 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 0 głosów  

Uchwała I/4/2023 została przyjęta jednogłośnie, przy 15 głosach za. 
 
 

f) w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Finansów, Komisji Gospodarki i Komisji 
Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Bieruniu 

 
Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej. 
 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod 

głosowanie: 
 

  

Nazwisko i imię radnego 

 

Głos 

1. Andrejczuk Edward ZA 

2. Bobla Walenty ZA  

3. Czapiewski Dariusz ZA 

4. Demska-Furgał Agnieszka ZA 

5. Gerycki Damian ZA 

6. Grosman Natalia ZA 

7. Jurecki Stanisław ZA 

8. Magiera Walenty ZA 

9. Mokry Jarosław ZA 

10. Nyga Marcin ZA 



11. Panek-Bryła Barbara ZA 

12. Pyda Tomasz ZA 

13. Sitko Maria ZA 

14. Świerkosz Piotr ZA 

15. Wróbel Krystyna ZA 

 
za – 15 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 0 głosów  

Uchwała I/5/2023 została przyjęta jednogłośnie, przy 15 głosach za. 
 
 
Ad 9 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował o korespondencji i bieżącym jej przekazywaniu. 
Podziękował wszystkim Radnym za zbiórkę na rzecz WOŚP oraz Pani Wiceprzewodniczącej za 
koordynację. Wspomniał o: odpuście św. Walentego, chętnych do udziału w poczcie sztandarowym 
oraz planowanym szkoleniu dla Radnych Rady Miejskiej. 
 
 
Ad 10 
Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał o uwagi do protokołu.  

Radny Stanisław Jurecki zgłosił uwagę w zakresie uwzględnienia w protokołach wypowiedzi wszystkich 

Radnych. Przewodniczący Rady Miejskiej odnosząc się do wypowiedzi Radnego wskazał, aby zwrócić 

na to uwagę.  Ewentualne uwagi można zgłaszać przed sesją celem naniesienia poprawek. 

 

Wobec braku dalszych uwag Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie protokół  

z XIII Sesji Rady Miejskiej, która odbyła się 15 grudnia 2022 r. 

  
Nazwisko i imię radnego 

 
Głos 

1. Andrejczuk Edward ZA 

2. Bobla Walenty ZA 

3. Czapiewski Dariusz ZA 

4. Demska-Furgał Agnieszka ZA 

5. Gerycki Damian ZA 

6. Grosman Natalia ZA 

7. Jurecki Stanisław WSTRZ. 

8. Magiera Walenty ZA 

9. Mokry Jarosław ZA 

10. Nyga Marcin ZA 

11. Panek-Bryła Barbara ZA 

12. Pyda Tomasz ZA 

13. Sitko Maria ZA 

14. Świerkosz Piotr ZA 

15. Wróbel Krystyna ZA 

 
za – 14 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 1 głos  

Protokół został przyjęty większością głosów, przy 14 głosach za, 1 wstrzymujący się. 

  



 
Ad 11 
Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął obrady I Sesji Rady Miejskiej w Bieruniu. 
 
Integralną część protokołu stanowi nagranie opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej. 
 
Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała:  
Arleta Urbańczyk 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej 
    
                                                                                                                                              Marcin Nyga 
 


